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Újabb zöld program indul: most minden 
szegedi ingyen lecserélheti az otthoni izzókat 

energiatakarékosra, ha regisztrál

Ingyenes -izzó-izzó programprogramszegediszegedi LEDLED
www.szegedvaros.hu/ingyenesledwww.szegedvaros.hu/ingyenesled

Szeged 
segít

M
ár igényelhetik 
a  beiskolázá-
si támogatást 
a szegedi általá-

nos iskolás gyerekek szülei. 
Az önkormányzat 10 ezerről 
15 ezer forintra emelte a tá-
mogatás összegét. Az eme-
lés bőven meghaladja az inf-
lációt, és ezzel tovább növeli 
a szegedieket védő szociális 
hálót. Botka László polgár-
mester szerint az, hogy Sze-
ged segíteni tud több mint 
tízezer családnak, egyaránt 
köszönhető a város gazdasá-
gi erejének és az észszerű és 
nem pazarló önkormányzati 
gazdálkodásnak. A beiskolá-
zási támogatást szeptember 
közepéig lehet kérni.

Részletek az 5. és  
a 12. oldalon

Karsai Krisztina:  
Nagy öröm számomra a díj

Sz
egedért em-
lékéremmel 
i s m e r t e 
el a város 

Karsai Krisztina munkáját. 
A Szegedi Tudományegyetem 
Bűnügyi Tudományok Intéze-

tének vezetője rengeteg do-
loggal foglalkozik, de az egyik 
legfontosabb ezek közül az, 
hogy elérhetővé és közérthe-
tővé teszi a jogi útvesztőket 
laikusok számára is.

Interjúnk a 7. oldalon

Karsai Krisztina: Megtisztelő nem született szegediként 
láthatóvá válni Szegeden. Fotó: Kuklis István

Petőfitelepen huszadik alkalommal rendezték meg a Szív napját. Az elmúlt évben született 
59 gyereket és családjaikat köszöntötték, majd Botka László polgármester és Szénási Róbert 
önkormányzati képviselő átadta a Petőfitelepért díjat Kenézné Marika nyugdíjas amatőr fo-
tósnak (képünkön) és Elek Ágnes gyermekorvosnak. Fotó: Kuklis István 

Bővebben az 5. oldalon

Szív napja huszadszor

A
lakosság számára 
ingyenes LED-izzó 
program indult, 
amelyben a prog-

ram résztvevői díjmentesen 
lecserélhetik az otthonuk-
ban használt energiafaló 
izzókat takarékos fényfor-
rásokra. A  programra júli-
us 15-éig lehet regisztrálni 
interneten (www.szeged-
varos.hu/ingyenesled). Be 
kell hozzá fényképezni egy 
villanyszámlát, a  szemé-
lyi igazolványt és lakcím-
kártyát. Emellett össze kell 
számolni, melyik helyiségbe 
hány darab, milyen teljesít-
ményű és milyen foglala-
tú LED-izzót kér az igénylő. 
Akinek segítségre van szük-

sége, az önkormányzat hu-
mán közszolgáltatási iro-
dájának ügyfélszolgálatát 
keresheti a  Széchenyi tér 
11. szám alatt, vagy a So-
mogyi-könyvtár legközeleb-
bi fiókját. Az ingyenes LED-
izzókat október 1-jétől lehet 
majd átvenni a regisztráció 
során kiválasztott átvevő-
hely valamelyikén. Ezekből 
huszonegy van.

Az új, ingyenes progra-
mot Kovács Tamás alpolgár-
mester és Meixner István, 
az önkormányzat partnere, 
a  Cyeb kiemelt ügyfélkap-
csolati igazgatója mutatta 
be.

Folytatás a 3. oldalon
Októberben lehet átvenni az új villanyégőket – mutatta be a programot Kovács Tamás alpolgármester és Meixner István, 
a Cyeb kiemelt ügyfélkapcsolati igazgatója. Fotó: Kuklis István
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Joób Márton  
részletes vallomást 

tett a bíróságon
Részletes vallomást tett a bíróságon Joób Márton, 
az ügyészség kérdéseire nem volt hajlandó válaszolni. 
Az önkormányzati képviselőnek áfacsalás és be nem 
jelentett dolgozók foglalkoztatása miatt kell felelnie 
a Szegedi Törvényszéken.

J
o ó b  M á r t o n 
az  elsőrendű vádlott. 
Az  ügyészség szerint 
„a vádirat szerint a szó-

rólapterjesztéssel, műsorúj-
ság kiadásával foglalkozó cé-
get irányító elsőrendű vádlott 
a körülmények számára ked-
vezőtlen változása miatt a pi-
acon maradás és terjeszke-
dés érdekében elhatározta, 
hogy létrehoz egy bűnszerve-
zetet a költségek minimalizá-
lása és az adó meg nem fize-
tése érdekében. A vádlottak 
kezdetben Csongrád-Csanád, 
majd a későbbiekben Bács-
Kiskun, Jász-Nagykun-Szolnok 
és Békés megyékben működő 
olyan céghálót hoztak létre, 
amelyben a szórólapterjesz-
tést végző alkalmazottak egy 
részét a lánc alján levő gazda-
sági társaságokhoz jelentették 
be vagy azt meg sem tették. 
A cégháló alján levő, stróma-
nok nevére íratott társaságok 
azonban adóbevallást nem 
nyújtottak be, vagy ha igen, 
akkor adófizetési kötelezettsé-
güknek nem tettek eleget, sze-
repük a fiktív számlák kiállítá-
sa volt. Ténylegesen azonban 
a szórólapterjesztést továbbra 
is a szegedi elsőrendű vádlott 
és társai koordinálták, a bűn-
cselekmény leplezésére va-
lótlan teljesítési igazolásokat 
állítottak ki, külön könyvelést 
vezettek, a céghálón keresz-
tül átutalásokkal átfuttatták 
a pénzt, majd a számlázási 
láncolat alsóbb szintjein lé-
vő cégeket működtető vádlot-
tak a jutalékok levonása után 
készpénzben visszajuttatták 
azt a szervezet vezetőjének. 

A bűnszervezet a  szó-
rólapterjesztéssel össze-
függésben áfa adónemben 
a 2013. és 2017. évek közötti 
időszakban 271 millió forint 
vagyoni hátrányt okozott. 

Az eljárás a fiktív számlá-
kat befogadó más gazdasági 
társaságokat is feltárt, köztük 
építőipari vállalkozásokat, ti-
zenegy, az ország több megyé-
jében patikát üzemeltető cé-
get, amelyek esetében az 500 
ezer és 22 millió forint közötti 
vagyoni hátrányt az elkövetők 

jelentős részben a nyomozás 
során megtérítették.”

Korábban a bíróság már 
elítélt hat vádlottat, Joób 
Márton május 30-án mondta 
el részletes vallomását a Gau-
di Tibor vezette tanács előtt. 
Az eggyel korábbi tárgyaláson 
rendre felfüggesztett börtön-
büntetéseket, pénzbírsá-
gokat, gazdasági társaság 
vezetésétől való eltiltásokat 
kaptak az elítéltek, akik elis-
merték a költségvetési csalá-
sokat, bánták tettüket. 

Joób Márton azzal kezdte 
többórás beszédét, hogy a rá 
kért kilenc év fegyházbünte-
tés túlzó, aránytalan. Majd 
elmondott néhány dolgot 
magáról, Völner Pálhoz ha-
sonlóan. Joób Márton szü-

leinek huszonhat unokája 
van, ő sikeres, boldog házas-
ságban él, teológiát végzett, 
neki erkölcsi mérce a Szent-
írás, a sport arra is megta-
nította, soha ne adja fel, járt 
egyetemre, de buszvezetői 
jogosítványt is szerzett, hitt 
abban, nyereségessé, tisz-
tán üzemeltethetővé tehető 
a szórólap üzletág. Kijelen-
tette, bánja, ha hibázott, nem 
állítja, hogy makulátlan, de 
az ügyészségi állítások kép-
telenségek. Azt is közölte, 
nem biztosították az emberi 
jogait a féléves fogva tartá-
sa alatt. Kijelentette, szerinte 

a valódi felelősök a Magyar 
Posta és az  osztrák posta 
szórólapterjesztéssel foglal-
kozó leányvállalata; mindkét 
cég rég kivonult erről a terü-
letről, amit most Mészáros 
Lőrinc érdekeltségei ural-
nak, és ennek köszönhető-
en jelentősen megdrágultak 
a terjesztések.

„Éveken keresztül félre 
voltam vezetve H. László ál-
tal... Vakon, naivan bíztam 
benne” – mondta Joób Már-
ton a másodrendű vádlottról.

Az ügyész kérdésére 
Joób nem válaszolt. A  bíró 
azonban megadta a kérde-
zés jogát Terhes Tibornak, 
aki valamennyi kérdést fel-
tehette, sőt, arra kérte a ta-
nácsvezető bírót, azokat 
a részleteit olvassa fel Joób 
Márton korábbi vallomásá-
nak, amikből egyértelműen 
kiderült, hogy tudott a szám-
lavásárlásokról és arról is, 
hogy nem voltak bejelentve 

a dolgozók a cégekbe. – Be 
voltam szorulva a  két cég 
közé... –  reagált Joób Már-
ton, aki azt is mondta, azért 
is mondta a  vallomásában 
azokat, amiket, hogy hama-
rabb kijöhessen a börtönből, 
az előzetes letartóztatásból. 
Állítása szerint saját magától 
sose mondana ki olyan szót, 
hogy tarifa – így hivatkoztak 
arra a  pénzre, amit vissza 
kellett kapnia. – Belehelyez-
kedtem a vádba – mondta 
Joób. Másnap a másodren-
dű vádlottat hallgatta meg 
a bíróság, a tárgyalás június 
13-án folytatódik.

A Szőregi Rózsaünnep rózsáit a szőregi és a Szőreg környéki rózsatermesztők biztosítják!

rozsaunnep.hu | /rozsaunnep

18.00 Kapunyitás a Monti parkban
19.30 BÁNYA BLUES BAND élő koncert
21.00 dj. DRY – A nagy születésnapi buli

10.00 Kulturális programok a Monti parkban
14.30 Menyasszonyiruha- és rózsacsokor bemutató
17.00 RÓZSAÜNNEPI FELVONULÁS
19.00 Rózsaünnepi köszöntő
19.30 ÚTKÖZBAND 30 Jubileumi Nagykoncert
 Vendégek: Bebe, Mits Marci, Szirtes Edina Mókus,
 Várkonyi Tibi és Zdroba Patrik

Rózsakiállítások a Művelődési Házban | Rózsaföldek látogatása
Rózsa- és dísznövény vásár a Kocsis Flora Kft. Virágszigetén

08.00 RÓZSAFUTÁS – Családi futónap
09.00 Rózsaünnepi szentmise

Rózsakiállítások a Művelődési Házban | Rózsaföldek látogatása
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SZŐREGI RÓZSAÜNNEP
A VIRÁGOK KIRÁLYNŐJÉNEK FESZTIVÁLJA

Sok szeretettel várjuk Szőregen
2023. június 23-25. között!

június
23.

június
24.

június
25.

Szeged mellett tizennégy 
nagyvárosban tüntettek

O
rszágszerte 15 vá-
rosban szerveztek 
demonstrációkat 
a  pedagógusokat 

érintő státusztörvény és tel-
jesítményértékelési rendszer 
bevezetése miatt. Június 1-jén 
Szegeden több tanári, szülői 
és diákegyesület közösen tilta-
kozott a közoktatást sújtó kor-
mányzati intézkedések ellen.

Körmendi Zoltán, a Veri-
tas Virtus Libertas alapítója 
magyar–történelem szakos 
tanárnak készül. A  végzős 
egyetemi hallgató azt mond-

ta, a folyamatos megmozdu-
lásoknak köszönhető, hogy 
a kormány eddig nem merte 
a parlament elé vinni a stá-
tusztörvényt, amit eredetileg 
június 1-jén akart. A tanárok 

nem csak a státusztörvényt 
utasítják el, több mint egy 
éve hiába küzdenek a jobb 
körülmények, a  nagyobb 
megbecsülés és a jobb fize-
tés érdekében. 

Sok százan tüntettek Szegeden, a Széchenyi téren. Fotó: Kuklis István

Kiálltak a szocialisták
Szegedi szocialista önkormányzati és parlamenti politi-
kusok álltak ki a tanárok mellett. A tiltakozások ellenére, 
a baloldalt hibáztatva, – szokásához híven – a kormány 
június 6-án éjjel benyújtotta az Országgyűlésnek a mini-
málisan átdolgozott státusztörvényt, amellyel lényegében 
ellehetetlenítik a teljes köznevelést.

Joób Márton a bíróságon kijelentette: bánja, ha hibázott, 
nem állítja, hogy makulátlan, de az ügyészségi állítások 
képtelenségek. Fotó: Kuklis István
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Csak egy 
munkanap

B
éla nem köszöntötte fel a hatvanadik születésnap-
ján Orbán Viktort a saját Facebook-oldalán. Pedig 
a mi dorozsmai echónk szinte napi rendszeresség-
gel visszhangozza ugyanitt a miniszterelnök szavait. 

Most hallgatásba burkolózott. Bezzeg Csaba. Ő nem maradt 
csendben az ünnepnapon, s világgá kürtölte a születésnapos-
nak szánt jókívánságát a közösségimédia-oldalán. Igaz, utá-
na deleálta is azt. Sokan jártak így a jeles napon, hogy előbb 
megéljenezték a tortás-pezsgős-konfettis-kézfogós-tapsolós-
masnis ajándékdobozos-magyar zászlós emojikkal felcicomá-
zott posztjukban Orbánt, aztán törölték a bejegyzésüket. Ők 
voltak a riadólánc végén.

Nem értesültek arról, hogy 
idén az ünnepnap is csak egy 
munkanap, ahogy a  béke 
nagy barátja megüzente 
az agytekervények fölvilá-
gosítása céljából. Az alar-
mírozás azonban nem min-
denkihez jutott el időben 
az informális csatornákon. 
Harrach Péter szerint nem 
is volt ilyen központi ukáz arra 
vonatkozóan, hogy idén elmarad 
az össznépi hozsannázás. A keresz-
ténydemokrata öreg róka elmondta az RTL Híradónak, azért 
szedte, szedette le post festa a születésnapi jókívánságot, 
mert „a miniszterelnök úr nem szereti, ha őt így favorizálják”. 
De most tényleg! Hogy nézne már ki, hogy az egekbe ma-
gasztalják pártunk és kormányunk hatvanadik születésnapját 
ünneplő kedves vezetőjét? Megmondom én, hogy nézne ki. 
Pont úgy, mint – horribile dictu – az öreg átkosban az elvtár-
saknál. Ennek nem lehetett volna határt szabni, a közpénzből 
kitartott mamelukhad derék heréi ugyanis vélhetően egymást 
felülmúlva zengtek volna dicshimnuszokat Orbánról, ami úgy 
terjedt volna a közösségi médiában, mint a vírus. És nem 
délibábos elképzelés, hogy ez a tömjénezés, bálványozás 
annak a fejében is szöget ütött volna, aki amúgy a kedves 
vezető éltesebb híve, mert deja vu érzése támadhatott volna, 
hogy korábban már átélt ehhez hasonlót. Lásd fent, hogy 
mégis mikor.

Orbán Viktor amúgy, munkanap ide vagy oda, ünneplés-
letiltás amoda, közösségi oldalán mégiscsak megköszönte 
a születésnapja alkalmából érkezett szerencsekívánatokat. 
Posztja alatt sorakoztak a szívecskés-tortás gratulációk, ame-
lyek között olyan is akadt, aki vándorbotot és strapabíró cipőt 
kívánt a kedves vezetőnek azzal, hogy menjen isten hírével, 
és vissza se jöjjön.

Így esett, hogy a történelmi jelentőségű évforduló csak 
egy munkanap maradt az Úr 2023-ik évében. Nem volt sem-
mi látnivaló, semmi hejehuja, semmi hetedhét országra szó-
ló dínomdánom, de még csak egy mérföldkő sem, a mérleg 
megvonásáról már nem is beszélve. Nem könnyű a közismer-
ten szerény körülmények között élő, puritán életmódot foly-
tató miniszterelnök élete, akinek a közvetlen környezetében 
egymást érik a milliárdosok. Éppen a születésnap környékén 
írta meg a G7 hírportál, hogy egyre gyorsuló ütemben gazda-
godik Orbán Viktor családja. Míg tíz-tizenöt évvel ezelőtt a mi-
niszterelnök családtagjai legfeljebb néhány tízmillió forintnyi 
céges jövedelemre tettek szert, addig mostanában rendre évi 
két-három milliárd forint bevételük van ilyen forrásból. A lap 
összesítése alapján az Orbán család tagjainak vagyona már 
a százmilliárd forintos határt súrolja. Jól hoz a konyhára a pa-
pa bányabiznisze, de főleg a kormányfő vejének vagyonkezelő 
befektetéseiből dől a pénz.

Meg lehet ünnepelni családi körben az első százmilliárdot.

Szabó C. Szilárd

Hogy nézne  
már ki, 

hogy az egekbe 
magasztalják pártunk és 
kormányunk hatvanadik 
születésnapját ünneplő 

kedves vezetőjét?

A francia nagykövetet fogadta 
Botka László a városházán

Folytatás az 1. oldalról

Szeged eddigi Zöld város 
programjáról az  alpolgár-
mester elmondta: a panelott-
honok hőszigetelése mellett 
több mint harminc oktatási 
intézmény kapott korszerű, 
energiatakarékos szigetelést 
és új nyílászárókat. A megúju-
ló zöldterületek és a kerék-
párutak pedig a mikromobili-
tást segítették környezetbarát 
módon.

– Szegeden zajlik az Eu-
rópai Unió legnagyobb geo-
termikus programja, ha telje-
sen elkészül, a föld hőjének 
hasznosításával jelentősen 
csökken a kibocsátott szén-
dioxid mennyisége – mondta 
az alpolgármester, majd hoz-
zátette, Szeged ugyanakkor 
szolidáris város is, a  bér-
lakásprogramja, erős szo-
ciális hálója országosan is 
egyedülálló. A most elinduló 
izzócsere egyszerre szolgálja 
mindkét programot, hiszen 
olyan izzókhoz juthatnak in-
gyen az itt élő családok, ame-
lyek egyszerre környezet- és 
pénztárcabarátok.  A szegedi 
LED-csereprogramban most 
ingyenes LED-izzók igényel-

hetők a szegedi háztartások 
lakossági villanyszámlája 
alapján – emelte ki Kovács 
Tamás. 

Hogy kell jelentkezni?
A programban történő rész-
vétel feltétele, hogy az  in-
gyenesen megkapott LED-ek 
a  jelentkezéskor megadott 
háztartásban használatba 
kerüljenek és ott minimum 
2 évig használatban legye-
nek. A jelentkezéshez szük-
ség lesz a  regisztrálandó 
háztartás villanyszámlájára, 
az egyes helyiségekben hasz-
nált izzók darabszámára és 
teljesítményére, illetve arra, 
hogy kicsi vagy nagy fogla-
latú az égő. Csak az a sze-
mély regisztrálhat, akinek 
a villanyszámla a nevén van. 
Ezt személyi igazolvánnyal és 
szegedi lakcímkártyával kell 
igazolni. Regisztrálni a www.
szegedvaros.hu/ingyenesled 
oldalon lehet július 15-éig. 

Szükség esetén minden-
re található válasz a program 
honlapján. A sikeres regiszt-
rációt követően, szeptember 
1. után felveszik az igénylő-
vel a kapcsolatot a megadott 
elérhetőségek valamelyikén. 

Fontos, hogy a válasz-e-mailt 
feltétlenül meg kell nyitni, 
mert abban meg kell erősí-
teni a regisztrációt, enélkül 
nem működik. Az  ingyenes 
LED-izzókat október 1-től 
lehet majd átvenni a regiszt-
ráció során kiválasztott átve-
vőhelyen. 

Meixner István, a Cyeb ki-
emelt ügyfélkapcsolati igaz-
gatója a programról elmond-
ta, annak teljes költségét 
a cég viseli. Eddig a program 
során háromszáz települé-
sen összesen 1 millió 200 
ezer korszerű, energiataka-
rékos izzót osztottak ki in-
gyen. A tapasztalatok szerint 
háztartásonként átlagosan 
13-14 LED-et osztanak ki. 
Egy ilyen, legmagasabb TÜV-
minősítéssel rendelkező iz-
zó ára 1900 forint. – Kilenc 
év az élettartama ezeknek 
az izzóknak, bár mi ingyen 
adjuk a lakosságnak, mégis 
vállalunk rá két év garanciát 
– mondta az igazgató. Sze-
geden legkevesebb százezer 
izzót szeretnének kiosztani, 
amivel a szegedi háztartá-
sok egyenként 28 ezer forint 
villanyszámla-megtakarítást 
érhetnek el már jövőre.

Regisztrációs pontok
Segítséget a regisztrációhoz 
a polgármesteri hivatal szürke 
épületében, a humán közszol-
gáltatási iroda ügyfélszolgála-
tán vagy a Somogyi-könyvtár 
legközelebbi fiókkönyvtárá-
ban lehet kérni. Ezeknek a cí-
me:  Csillag Téri Fiókkönyvtár 
– 6723 Szeged, Kereszttöltés 
u. 29.  Dorozsmai Fiókkönyv-
tár – 6791 Szeged-Kiskundo-
rozsma, Negyvennyolcas u. 
12.  Északvárosi Fiókkönyv-
tár – 6723 Szeged, Gáspár 
Zoltán u. 6.  Francia Utcai Fi-
ókkönyvtár – 6723 Szeged, 
Kossuth Lajos sugárút 69–
71.  Klebelsberg-telepi Fi-
ókkönyvtár – 6729 Szeged, 
Zentai u. 31.  Móra Utcai Fi-
ókkönyvtár – 6725 Szeged, 
Móra u. 21.  Odesszai Fiók-
könyvtár – 6726 Szeged, Szé-
kely sor 11.  Petőfi-telepi Fi-
ókkönyvtár – 6727 Szeged, 
Szántó Kovács János u. 28.  
Rókusi Fiókkönyvtár – 6724 
Szeged, Vértói út 5.  Stefá-
nia Fiókkönyvtár-klub – 6720 
Szeged, Stefánia 2.  Szőregi 
Fiókkönyvtár – 6771 Szeged-
Szőreg, Magyar u. 14.  Tápai 
Fiókkönyvtár – 6753 Szeged, 
Budai Nagy Antal u. 20–22.

Tavaly ősz óta dolgozik Budapesten Franciaország új nagykövete, korábban Londonban volt az állomáshelye. Június elején 
a hivatalában fogadta Botka László. A polgármester így írt erről a Facebook-oldalán: „A mai napon a városházán fogadtam 
Claire Legrast, Franciaország magyarországi nagykövetét. Felelevenítettük, hogy Szeged több mint 50 évvel ezelőtt kötött 
testvérvárosi kapcsolatot Nizzával. Áttekintettük a városunkban működő francia vállalkozások helyzetét, megállapodtunk 
benne, hogy még szorosabbra fűzzük gazdasági, kulturális és turisztikai együttműködésünket. Szeged egy nyitott, európai 
város, jelenleg is sok francia hallgató folytat tanulmányokat egyetemünkön. Régi időkre visszanyúló, jó kapcsolatainkat tovább 
erősítjük Franciaországgal.” Fotó: Iványi Aurél

Újabb zöld program indul: most minden 
szegedi ingyen lecserélheti az otthoni 

izzókat energiatakarékosra, ha regisztrál
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Az IKV idén hatodszor hirdette meg rajzversenyét általános iskolásoknak, ami ezúttal is az 
otthonról szólt. Környezettudatos konyhát vagy fürdőszobát kellett ábrázolni. A szakértő zsűri 
137 alkotást értékelt, 28 diákot részesített jutalomban, 19 pályázó kapott dicséretet. A pá-
lyaműveket június 15-éig lehet megnézni a Szent-Györgyi Albert Agórában. Fotó: Iványi Aurél

Nagy álma vált valóra azzal,
hogy repülővel utazhatott

Zöld konyhát és fürdőszobát
rajzoltak a gyerekek

Szeged városa nevében Mészáros Tamás önkormányzati képviselő és Farkas Katalin, 
a humán közszolgáltatási iroda munkatársa köszöntötte Sári Mihályné Hilcz Reginát a 90. 
születésnapján. Fotó: Kuklis István

H
ilcz Regina szegény 
paraszti családba 
született 1933. jú-
nius 1-jén Kunba-

ján. Hatan voltak testvérek. 
Gyermekkorát Bácsbokodon 
és Bácsborsodon töltötte. Ki-
csi volt még, amikor az oro-
szok elvitték az apukáját, aki 
soha többé nem tért haza, így 
az édesanyja egyedül nevelte 
fel őt és a testvéreit. Sajnos 
nem volt lehetősége tanul-
ni. 1951-ben ment férjhez, 

és egy ideig Tompán éltek. 
1953-ban született a lányuk.

1958 óta élnek Sze-
geden. Először a  Konzerv-
gyárban, majd a  Szegedi 
Ládagyárban dolgozott. Ez 
utóbbiból ment nyugdíjba, 
ami után továbbra is aktív 
életet élt: sokat segített a lá-
nyának a  gyermekei neve-
lésében, vigyázott az  uno-
kákra, hozta-vitte őket 
az  iskolába. Sokat kertész-
kedett és sütött-főzött. Nagy 

álma vált valóra azzal, hogy 
repülővel utazhatott. Igaz, 
85 évesen! A dédunokájával 
repült a Németországban élő 
unokájához.  Regina néni 
most is aktív életet él, hétvé-
genként együtt főznek a lá-
nyával. A mindennapjaiban 
a lánya és veje segíti. Regina 
néni szerint a hosszú élet tit-
ka a nyugalom, a szeretet és 
a békesség, valamint a szere-
tő család. Három unokája és 
hat dédunokája van.

Binszki József alpolgármester (középen) vezette a szegedi csapatot a II. Gyevi Halfeszti-
válon, ahol természetesen szegedi halászlével indultak. Fotó: Iványi Aurél

Civil piacot tartottak

E
gy napig az  Árkád 
alagsorában 24 ci-
vil szervezet mutat-
ta be tevékenységét, 

amit a szegediekért önzetle-
nül végeznek, sok-sok mun-
kával, lelkesedéssel, kitartás-
sal. Részt vettek betegséggel, 
fogyatékkal élő emberek 
egyesületei, alapítványai, 
kulturális szervezetek, szín-
házi társulat, állatvédők, jó-
gások. –  A szegedi önkor-
mányzat pályázatok útján és 
kedvezményes irodabérlettel 
igyekszik évente több mint 
100 szegedi civil szervezet 

számára támogatást nyújta-
ni 100 millió forint értékben 

– mondta lapunknak Jávorsz-
ky Iván civilügyi főreferens.

Hat kilométert kerékpározott Felsővároson az a közel száz résztvevő, aki megfejtette 
útközben az önkormányzat szervezte játék találós kérdéseit. Fotó: Iványi Aurél

Felsővároson kalandoztak

Szegedi halászlé Algyőn
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Szeged segít 
a beiskolázáshoz

Már igényelhetik a  be-
iskolázási támogatást 
a szegedi általános isko-
lás gyerekek szülei. Az ön-
kormányzat 10 ezerről 15 
ezer forintra emelte a tá-
mogatás összegét.

A
z önkormányzat 
50 százalékkal 
megemelte a még 
2019-ben beve-

zetett beiskolázási támo-
gatást. Az  emelés bőven 

meghaladja az inflációt, és 
ezzel tovább növeli a szege-
dieket védő szociális hálót. 
Botka László polgármester 
szerint az, hogy Szeged se-
gíteni tud több mint tízezer 
családnak, egyaránt kö-
szönhető a város gazdasá-
gi erejének és az észszerű 
és nem pazarló önkormány-
zati gazdálkodásnak. A be-
iskolázási támogatást azok 
a szegedi családok kaphat-
ják, akiknek az egy főre ju-

tó havi jövedelme nem ha-
ladja meg a nettó 390 ezer 
forintot. A támogatásra akár 
ügyfélkapus regisztrációval 
a város honlapján (szeged-
varos.hu), vagy egy űrlap ki-
töltésével a  polgármesteri 
hivatal ügyfélszolgálatán is 
lehet jelentkezni. A határidő 
szeptember 15. A korábban 
beérkező igénylések alapján 
a támogatást augusztus ele-
jén kezdi folyósítani az ön-
kormányzat.

Kétezer szűrés,  
15 millió forint adomány

E
gészségváros Prog-
ramjával a  Richter 
Gedeon Nyrt. szű-
rővizsgálatokat és 

tájékoztató előadásokat 
hozott egy napra a  szege-
di Széchenyi térre. A  ma-
gyar tulajdonú, de nemzet-
közi hálózattal rendelkező 
gyógyszercég minden egyes 

regisztráló résztvevő után al-
kalmanként 500-500 forint-
tal növelte azt a 3,5 millió 
forintot, amelyet a Szegedi 
Tudományegyetem Szent-
Györgyi Albert Klinikai Köz-
pontjának adományozott. 
A szervezők a program zá-
rásakor elmondták, össze-
sen 2 ezer csontsűrűség-, 

prosztata- és kardiológiai 
vizsgálatot végeztek el. Öt-
ven embernél találtak olyan 
súlyos problémát, amely or-
vosi beavatkozást igényel, 
számukra szinte életmentő 
volt, hogy részt vettek a szű-
résen. Az akcióban végül ösz-
szesen 15 millió 214 ezer fo-
rint gyűlt össze.

Az újszülötteket köszöntötték Petőfitelepen
A Szív napján kitüntették Kenéz Ferencné Marikát és Elek Ágnest 

Huszadik alkalommal rendezték meg Petőfitelepen 
a Szív napját. Délelőtt az elmúlt évben született 59 
gyereket és családjaikat köszöntötték, délután átad-
ták a Petőfitelepért díjakat.

A
z újszülötteket Sza-
bó Sándor orszá g-
gyűlési képviselő 
is köszöntötte,  el-

mondta, Szeged azon van, 
hogy a családokat erejéhez 

mérten segítse. Így példá-
ul 2017 óta minden újszü-
lött érkezésekor egyszeri 
25 ezer forintos támogatást 
kapnak.  A védőnői hálózat 
államosítása nem valószínű, 

hogy változást hoz az  éle-
tükbe, de Szegeden talán 
ez nem is lesz másutt sem 
érzékelhető, mivel 15 évvel 
ezelőtt az  egészségügyi in-
tézményeket a város átadta 
az egyetemnek, ezzel a védő-
női hálózat is átkerült a Sze-
gedi Tudományegyetemhez.

Szénási Róbert önkor-
mányzati képviselő az óvo-

da-, iskola- és más infrastruk-
turális fejlesztések melletti 
lobbizással igyekszik elérni, 
hogy az itt születettek később 
is itt maradjanak. 

Botka László a délutáni 
ünnepségen bejelentette, 
hogy elindult a Fő tér felújí-
tása.  Ezután a  helyiek el-
ismerését, a Petőfitelepért 
díjat adta át Elek Ágnes 

gyermekorvosnak és Kenéz 
Ferencné nyugdíjas amatőr 
fotósnak. A doktornő Pető-
fitelepen él, szerinte ez is 
megkönnyíti a  munkáját, 
amit valójában nem tekint 
munkának. 1999 óta gyó-
gyítja itt a gyerekeket, akiket 
a kezdetekben kezelt, most 
már a gyerekeiket viszik hoz-
zá. Ez olyan tudástőkét jelent 

a praxisában, ami semmivel 
nem pótolható. A másik díja-
zott, Kenéz Ferencné Marika 
gyakran sürög-forog a pető-
fitelepi rendezvényeken. Mi-
után nyugdíjba ment a köny-
velői munka után, keresett 
más elfoglaltságot. A nyug-
díjasklubba járt, majd hat 
éve elkezdett fotózni, főként 
természetfotókat készít.

A 
Tápén működő Tri-
ola Alapfokú Mű-
vészeti Iskola ha-
gyományteremtő 

szándékkal zenei és rajzver-
senyt rendezett a napokban. 
Az érdeklődés várakozáson 
felüli volt, az ország minden 
részéből 70 versenyző és 50 

képzőművészeti alkotás ér-
kezett a Heller Ödön Műve-
lődési Házba. Az alkotások 
eredményhirdetése után ke-
rült sor a gyerekek zenei ver-
senyére. Az idei műsor Kleb-
niczki György zenei műveire 
épült, az alkotások is ezt tük-
rözték. 

Gyerekek rajzoltak, zenéltek

A gyerekek színpadi műsorára is sokan voltak kíváncsiak. Fotó: Iványi Aurél

Szabó Sándor országgyűlési képviselő köszöntötte az 59 újszülöttet és családjaikat.  
Fotók: Kuklis István

Botka László polgármester és Szénási Róbert önkormányzati képviselő Petőfitelepért 
díjjal tüntette ki Elek Ágnes gyermekorvost.
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„Szeged az otthonom. Lehet ennél többet, kedveseb-
bet mondani a városról? Lehet is, kell is, mert Szeged 
olyan város, ahol örömmel éli le az életét az ember” 
– mondta a lapunknak adott interjújában Bátyi Zoltán 
író, újságíró, a Szegedi Ítélőtábla korábbi sajtótitkára, 
akinek harminc éve jelent meg az első könyve. Bátyi 
Zoltánnal a Krétarajzok, gázgyár falára című új novel-
láskötete kapcsán beszélgettünk, aminek a megjele-
nését Szeged város önkormányzata is támogatta.

– Hányadik könyve a Kréta-
rajzok, gázgyár falára?
– Igazán jókor teszi fel ezt 
a  kérdést, ugyanis éppen 
harminc éve annak, hogy 
az  első könyvem kikerült 
a nyomdából Belami, a nyu-
galmazott szépfiú címmel, 
amelyben az 1980-as évek 
végén kezdett Belami tárca-
sorozatom általam legjobb-
nak vélt írásait gyűjtöttem 
össze. Azóta Belamiból ki-
jött még két kötet, de írtam 
könyvet Magda Marinkóról 
és a  magyarországi kivég-
zések történetéről is, amely 
Hóhércsárdás címmel jelent 
meg. Összesen tíz önálló kö-
tetem van, közte négy novel-
láskötet, és éppen a tizedik 
a Krétarajzok, gázgyár falára. 
De például Arató László bará-
tommal, egykori kollégámmal 
is megalkottunk, szerintem 
jól összehangolt szerzőpáros-

ként, négy kötetet. Az egyik-
ben a Csillag börtön történe-
tét, hétköznapjait dolgoztuk 
fel, a másikban az életfogy-
tiglanra ítéltek rácsok mö-
götti életét mutattuk be, és 
kijött a  nyomdából két kis 
városkalauzunk is, az egyik 
Hódmezővásárhelyről, a má-
sik Szegedről szól. Ha min-
dent összeszámolok, több 
mint húsz olyan könyv szüle-
tett meg, amelynek létrejötté-
ben elég jelentős szerepem 
volt íróként, szerkesztőként.
– Mikor és hogyan kerültek 
a krétarajzok a gázgyár fa-
lára?
– Szeged Rókus városré-
szében éltem le a gyerekko-

romat, amelynek egyik köz-
ponti és ikonikus üzeme volt 
a  gázgyár a  Kossuth Lajos 
sugárúton. Az ipartelep épü-
letei nagyrészt ma is állnak, 
igaz, már se gáz, se gyár, 
mint ahogy régen lekoptak 
a faláról azok a firkák, ama 
bizonyos krétarajzok, ami-
ket rövidnadrágos suhanc-
ként firkáltunk az épületre, 
feljegyezve örömünket és 
bánatunkat. Legújabb kö-
tetemben ennek a korszak-
nak, az  1960-as éveknek, 
az akkor falra rajzolóknak is 
szeretnék emléket állítani. 
Krétám nincs, ezért hát szá-
mítógéppel írom le a történe-
teimet.   
– Megrázó történetek is 
olvashatók a  könyvében. 
Mellbevágó például a baltás 
bűncselekményről szóló bal-
ladája, aminek a végén nagy 
levegőt kell vennie az em-
bernek... Mennyi a valóság 
és mennyi a fikció a törté-
neteiben? 
– Minden írásomnak van 

valamennyi valóságalap-
ja. Erre építem azután 
azokat a  történeteket, 
amelyeket az  életem 
során megismert szám-
talan emberi sorsból ra-

kok össze egy történetté, 
természetesen élve azzal 
a  szabadsággal, ami min-
den írónak megadatik. Hogy 
a novelláim között számos 
olyan van, amitől talán el-
akad a  lélegzet? Nos, ez 
köszönhető annak, hogy if-
júkoromban, majd később 
újságíróként számos nehéz 
sorsú embert ismertem 
meg. A  másik hiteles for-
rás: tizenhét éves bírósági 
munkám során nagyon el 
kellett merülnöm a bűn vi-
lágában, hogy arról hitele-
sen tudósítsam a sajtót, így 
inkább azon csodálkozom, 
hogy csak ennyire komor 
történeteim nagy része. 
– Vannak-e közös témák 
vagy motívumok az  egyes 
írások között? 
– Szinte minden írásomat 
összeköti a helyszín: ez pedig 

nem más, mint Szeged váro-
sa. Történeteim hátterét ez 
a város és a Szegedet körül-
vevő világ adja, játszódjanak 
a  leírtak mondjuk 61 évvel 
ezelőtt, vagy netán a nagyon 
is friss, mobiltelefonos, inter-
netes világunkban. Témavá-
lasztáskor törekszem a sok-
színűségre, bár erre nem is 
kell igazán törekedni, hiszen 
a világunk a sokszínű, nekem 
csak vissza kell adni ezeket 
a  színeket úgy, hogy törté-
neteimet ne csak hitelesnek 
érezze az olvasó, hanem ér-
dekesnek is. 
– Melyik novelláját inspirál-
ta leginkább a személyes él-
mény? Melyik szöveg áll ön-
höz a legközelebb, és miért? 
– A  gyerekkoromról, a  sok 
évtizeddel ezelőtti Szegedről 
szóló történetek azok, ame-
lyekbe a legtöbb személyes 
élményt tudtam beépíteni. 
Így ha választanom kell, ezek 
közül emelném ki a kedven-
ceimet is. Elsőként a Külvá-
rosi áriát, amely a Simándy 
József operaénekes szüle-
tésének századik évfordu-
lójára kiírt irodalmi pályázat 
győztes írása lett, de a régen 
volt szegedi kiskocsmáknak 
emléket állító Búzanóta, har-
monika szóra, vagy az 1970-
es árvízi helyzetet felidéző 

Kövér Tisza című írásom is 
a kedvenceim közé tartozik. 
De inkább abba is hagynám 
ezt a felsorolást, mert úgy ér-
zem, az összes novellám be-
kerülne ebbe a leltárba.
– Valósággal lubickol a Sze-
gedről, valamint a régi, le-
gendás szegedi helyekről és 
városképi jelentőségű figu-
rákról szóló írásaiban. Mit 
jelent önnek Szeged?
– Szeged az otthonom. Lehet 
ennél többet, kedvesebbet 
mondani a városról? Lehet 
is, kell is, mert Szeged 
olyan város, ahol 
örömmel éli 
le az életét 
az  em-
b e r , 
a h o l 
ö r ö k -
re szó-
ló ba-
rátságok, 
eget renge-
tő nagy sze-
relmek tudnak 
megszületni. Szegeden öröm 
sétálni, netán megsimogatni 
egy-egy ház falát, s belegon-
dolni abba, hogy itt mondott 
gyújtó hangú beszédet Kos-
suth Lajos a szabadságharc 
idején a nemzet büszkesége-
ként említve Szeged népét, 
és itt találták fel a harcba in-

duló katonák ruházataként 
a  farmernadrágot, még ha 
a világ nem is a szegedi hon-
védzászlóaljhoz, hanem bizo-
nyos Levi Strausshoz köti azt. 
Ezt a  történetet egyébként 
feldolgoztam a Krétarajzok-
ban is, amely kötet részemről 
nem más, mint főhajtás Sze-
ged múltja és jelene, az  itt 
élt és élő emberek teljesít-
ménye előtt. Na, jó, tudom, 
ez a mondat túl pátoszosra 
sikerült, de ilyenre is szük-
ség van, amikor éppen arra 

készülünk (jómagam 
kicsit retteg-
ve…), hogy 

h a m a r o -
san a na-
gyon is 
r a c i o -
n á l i s 
mester-

s é g e s 
i n t e l l i -

gencia ír-
ja helyettünk 
a  könyveket, 

szerzi a zenét és festi a ké-
peket.
– A  könyv borítóján egy 
öreg, kopott, de gyönyörű 
lépcsőház látható. Hol ké-
szült a kép, és ki fotózta? 
Azért kérdem, mert látom 
a közösségi médiában, hogy 
gyakran fényképezi a  vá-

rost. Várható egy Szegedről 
szóló fényképalbum is Bátyi 
Zoltántól?
– A  fotót én készítettem, 
méghozzá Rókus egyik olyan 
épületében, amely még min-
den elemében, ha lepusz-
tultan is, de a múlt század 
polgárházait idézi, így azt 
a  Kossuth Lajos sugárúti 
épületet is, amelyben a gye-
rekkoromat töltöttem. Úgy 
éreztem, ez illik egy olyan 
könyvhöz, amelynek számos 
novelláját az egykori Szeged 
életének szenteltem. És va-
lóban, néhány éve nemcsak 
írásaimmal, de fotóimmal 
is rögzítem szeretett váro-
som, Szeged hétköznap-
jait, látványosságait, vagy 
éppen a még alaposabb fel-
fedezésre váró utcáit, tereit. 
Egy mobiltelefonnal teszem 
mindezt lelkes amatőrként, 
vagyis még véletlenül sem 
sorolom magam a  kiváló 
szegedi fotóriporterek és fo-
tóművészek közé, így nem 
is gondolok arra, hogy fény-
képalbummal álljak elő. De 
az  nagyon jólesik és meg-
tisztelő számomra, hogy 
a Somogyi-könyvtár már két 
kiállításra is méltónak talál-
ta a képeimet.

Szabó C. Szilárd

Bátyi Zoltán: Az új könyvem főhajtás Szeged
múltja és jelene, az itt élt és élő emberek előtt

Bátyi Zoltán: Már régen lekoptak a gázgyár faláról azok a krétarajzok, amiket rövidnadrágos suhancként firkáltunk az 
épületre, feljegyezve örömünket és bánatunkat. Fotó: Kuklis István

Néhány éve már 
fotóimmal is rögzítem 

szeretett városom, 
Szeged hétköznapjait, 
látványosságait, vagy 

éppen a még alaposabb 
felfedezésre váró 

utcáit, tereit.

Történeteim 
hátterét Szeged 

és a várost körülvevő 
világ adja, játszódjanak 

a leírtak 61 évvel ezelőtt, 
vagy netán a nagyon is 
friss, mobiltelefonos, 

internetes 
világunkban.
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Rengeteg dologgal foglalkozik Karsai Krisztina, a Sze-
gedi Tudományegyetem Bűnügyi Tudományok Intéze-
tének vezetője, de az egyik legfontosabb ezek közül 
az, hogy elérhetővé és közérthetővé teszi a jogi útvesz-
tőket laikusok számára is. A város Szegedért emlék-
éremmel ismerte el a munkáját.

– Nagy a homály a bünte-
tőügyek területén, ezért is 
fontos, ha egy hozzáértő 
–  ahogyan ezt ön is teszi 
– arra törekszik, hogy meg-
ismertesse a  laikusokkal 
a büntetőügyek világát.
– Ha valaki bármilyen disz-
ciplínának az  elméleti kér-
déseivel foglalkozik (azaz tu-
dósnak számít), felelőssége 
van abban is, hogy a tudomá-
nyos eredményeit másoknak 
is megmutassa. Gyerekko-
romban erős volt a TIT-moz-
galom, és a  tudományos is-
meretterjesztés fontos része 
volt az iskolán kívüli tanulás-
nak. Ez nem állt le teljesen 
a rendszerváltás után, de tu-
domásom szerint megszűnt 
a központilag szervezett moz-
galom. Hogy jön ez ide? A jog 
és a büntetőjog, így a bünte-
tőügyek területe hagyomá-
nyosan is kevés teret kapott 
az ismeretterjesztésben. A jog-
tudósok kevésbé érezték en-
nek a szükségét, túl nagy erő-
feszítésnek tűnt a bonyolult 
jogot egyszerűen elmagyaráz-
ni. Meg aztán, szintén a régeb-
bi korokra visszavezethetően, 
a jogi tudás olyan „szakrális” 
tudás volt, amihez csak a hoz-
záértők férhettek hozzá, és 
a szaktudást meg kell fizetni. 
Emiatt sem volt szándék az is-
meretek terjesztésére, hiszen 
úgy gondolhatják, hogy aki-
nek gondja van, az majd fel-
keresi a hozzáértőket. Szerin-
tem meg pont a büntetőügy 

az a terület, amit megismer-
ve egy sor veszélyes helyzetet 
elkerülhetünk. Ugyan közhely-
lyé vált a jogi rendelkezés, de 
attól még igaz, hogy a törvény 
nem ismerete nem mentesít 
a büntetés alól. Hangsúlyoz-
nám, hogy ez nem azt jelen-
ti, hogy ne lenne szükségünk 
védőre, ha büntetőügybe ke-
veredünk, de nagyon fontos le-
het, és a biztonságérzetünket 
is növelheti, ha többet tudunk 
erről a témakörről. Szóval úgy 
gondolom, vétek nem tájé-
koztatni a laikus közönséget, 
mert azonnal kihatással lehet 
az életükre ez a fajta ismeret-
terjesztés. Most egy TikTok-so-
rozatom is fut, de a YouTube-
on is követhető ez a tartalom 
Bűnös mítoszok címmel. Itt 
rövid és közérthető videókat 
lehet nézni a büntetőjoggal, 
bűnözéssel kapcsolatos tévhi-
tekről. Ez úgy kezdődött, hogy 
volt egy olyan kurzusom, ami 
a büntető igazságszolgáltatás-
ról szólt, és ezt bárki felvehe-
ti az egyetemen, kivéve a jog-
hallgatókat. Ők közel négy évig 
tanulják ezeket a  dolgokat. 
Ezen a  kurzuson vettem fel 
először videókat, hogy az elő-
adás előtt nézzék meg a hall-
gatók azzal, hogy majd az órá-
kon megvitatjuk. Később meg 
tudtam szervezni, hogy ezek 
a videók profi módon készül-
hessenek el, ebből lett végül 
a TikTok-sorozat. Még a kom-
munikációs munkatársaim is 
meglepődtek, hogy mennyire 

felpörgött, nagyjából 2,7 millió 
megtekintésem van, 20 ezer 
követővel. Nem kevés, ha be-
legondolunk. Ebből is látszó-
dott, hogy hiánypótló ez a tar-
talom.
– Az oktatói munka mellett 
tiszteletbeli osztrák konzul 
és békéltető testületi tag is.
– Tiszteletbeli konzul vagyok, 
ami azt jelenti: ha bajba ke-
rül vagy segítségre szorul egy 
osztrák állampolgár, azonnal 
és helyben kapjon támoga-
tást vagy konkrét segítséget, 
és ne kelljen elutaznia Buda-
pestre. A másik célja a tisz-
teletbeli konzuli munkának 
Ausztria képviselete a  kul-
turális és gazdasági szférá-
ban. Ausztria számára fon-
tos mindkét célkitűzés, ezért 
nem elég a fővárosi nagykö-
vetség működtetése, hanem 
régiónként egy-egy konzul 
segít, hatan vagyunk az or-
szágban. Sok ponton kö-
tődöm Ausztriához, főként 
a kutatásaim révén, és jól is 
beszélek németül, ami nem 
hátrány. Az egyik fontos ügy-
csoport, amivel foglalkozom, 
hogy ott kell lennem, ha vala-
kinek a hatóságokkal gyűlik 
meg a baja osztrák állampol-
gárként, ha például letartóz-
tatásban van. Ilyenkor nyilván 
nem ügyvédként, nem is hoz-
zátartozóként, hanem kon-

zuli tisztviselőként kísérem 
figyelemmel például a fogva 
tartás körülményeit, illetve 
segítek az eljárás során a fel-
merülő problémák megoldá-
sában, vagy balesettel ösz-
szefüggő ügyek intézésében. 
Tagja vagyok a kamara mel-
lett működő békéltető tes-
tületnek, amely fogyasztó-
védelmi vitákban igyekszik 
„békességet” teremteni a fo-
gyasztó és a vállalkozás kö-
zött. Szeretem és fontosnak 
tartom ezt a munkát. Szak-
mai hobbiként tekintek rá, 
mert csak „nyomokban” sze-
repel benne a büntetőjog.
– A másik hobbija a tarokk, 
ami nem annyira nőkhöz kö-
tődő kártyajáték…
– Nekem elég sok női kártya-
partnerem van, de kétségte-
len, hogy több a férfi játékos. 
Egy egyetemi sítáborban ta-
nultam meg újra tarokkozni 
(édesapámtól tanultam meg 
még hatodikos koromban elő-
ször, de aztán nem játszot-
tunk sokat), majd körülnéz-
tünk Szegeden, és kiderült, 
hogy több tarokkos közösség 
is van a városban. Végül mi is 
alakítottunk egy egyesületet. 
Ez volt a Szegedi Kártya Klub 
Egyesület, ami már nem mű-
ködik, mert nem volt kedvünk 
az adminisztrációját folytat-
ni, de természetesen maradt 

a kártya. Nagyon különleges 
kártyajátékról van szó, már 
eleve a lapok is gyönyörűek, 
aztán van jelentős hungari-
kum-faktora is, Jókaiék, Mik-
száthék is ezt játszották, no 
meg magában a játékban is 
ragyogóan keveredik a tudás, 
a szerencse, a bátorság – iga-
zán szórakoztató játék min-
denkinek, aki el tud számol-
ni 22-ig (ez egy mágikus szám 
a játékban). Aztán a Licit Aka-
démiát is megalapítottam (itt 
meg lehet tanulni tarokkozni), 
mivel nem tudtam nem észre-
venni már az elején sem, hogy 
tarokkos társaim többsége át-
lagban harminc évvel idősebb 
volt, mint én. Megfordult a fe-
jemben, kivel fogok tarokkoz-
ni húsz év múlva vagy akár ak-
kor, amikor olyan idős leszek, 
mint ők. Így alakult meg a Licit 
Akadémia, ahol fiatalokat ta-
nítunk kártyázni.
– Ezek után felmerül, vajon 
melyik tevékenysége miatt 
kapta meg a Szegedért em-
lékérmet?
– Ezen én is gondolkodtam. 
Professzorból több száz van 
Szegeden, így valószínűleg 
nem elsősorban az egyetemi 
létemhez kapcsolódik a  ki-
választás. Bár hozzáteszem, 
hogy az egyetemi tevékeny-
ségem révén is számos al-
kalommal kapcsolódhattam 

a város életéhez, például ko-
rábbi egyetemi vezetői felada-
taim ellátása során – oktatási 
rektorhelyettes voltam. Aztán 
ki is léptem az egyetemi fa-
lak közül, mert nem áll távol 
tőlem az  ismeretterjesztés, 
amelynek révén a városi kö-
zönség is jobban megismer-
hetett. Szintén nem az egye-
temi munkám része, bár 
a jogászi hivatásomhoz kap-
csolódik a békéltető testületi 
tagság. Nem állítom, hogy tu-
dom, hogy a tevékenységem 
melyik szegmensét tartották 
erre érdemesnek, de ha meg-
engedi a megjegyzést – nem 
is keresem már az okot. Baján 
születtem és éltem az érett-
ségiig, majd utána Szegedre 
jöttem egyetemre és itt ma-
radtam. Kétségtelen, hogy 
már majdnem kétszer annyit 
éltem itt, mint a  szülőváro-
somban. Azonban nem szüle-
tett szegediként itt, Szegeden 
láthatóvá válni, ez, amellett, 
hogy különlegesen nagy öröm 
számomra, egyben rendkívül 
megtisztelő. 
– Ez már csak inkább po-
énként illik ide: bajai vagy 
szegedi halászlé?
– Csak a  bajait főzöm, de 
a szegedit is szeretem.

Szlavkovits Rita
(A teljes interjút a szeged.hu-n 

olvashatják.)

Karsai Krisztina: Megtisztelő nem született
szegediként láthatóvá válni Szegeden

Mi lesz itt?
„Napirenden van, hogy a rágalmazás bizonyos formái ne 
legyenek büntetendőek – ezt a folyamatot elképesztőnek 
és kifejezetten rossznak tartom. Személyiségi jogsértés 
miatti sérelemdíjas perek, illetve helyreigazítási ügyek vol-
tak eddig is, de ezek mellett megindultak a büntetőperek 
is. A nagyon harcos internetes oldalak, illetve bizonyos új-
ságíróknak nevezett személyek ellen büntetőeljárások is 
folytak, folynak, most ezeknek lehet vége. A probléma az, 
hogy ha lehet valótlanságokat büntetlenül állítani, hogy 
ha ez az újságban vagy bármilyen más tömegmédiában is 
megjelenhet, akkor tovább romlik a közbeszéd. Ez leszű-
rődik a hétköznapi életbe is, mint ahogy most is tapasztal-
juk. Mi lesz itt? Óriási felelőssége van a közbeszéd állapo-
tának, annak intoleráns, és a támadó jelleget is elviselő 
kommunikációs szintjének abban, hogy mi folyik a hét-
köznapi kommunikációban” – mondta Karsai Krisztina.

Karsai Krisztina: Bűnös mítoszok címmel fut sorozatom a YouTube-on. Itt rövid és közérthető videókat lehet nézni a bün-
tetőjoggal, bűnözéssel kapcsolatos tévhitekről. Fotó: Kuklis István
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A programokról minden egy helyen 
a szeged.hu-n, a Programok pont 
alatt megtalálható.

A WELLINGTON-FESTMÉNY
Helyszín: Belvárosi Mozi
Időpont: június 13., kedd, 18 óra
A Wellington-festmény megtörtént 
eseményeket dolgoz fel: 1961-ben 
a londoni Nemzeti Galériából ellop-
nak egy világhírű Goya-festményt. 
Az elkövető nem egy bűnöző, ha-
nem egy 60 éves angol férfi, aki 
váltságdíjként azt követeli a  kor-
mánytól, hogy törölje el a tévé-előfi-
zetési díjat az idősek számára. A fő-

szerepben Jim Broadbent és Helen 
Mirren.

BADÁR STAND-UP
Helyszín: Belvárosi Mozi
Időpont: június 14., szerda, 19 óra
A stand-up comedy egyik legnép-
szerűbb előadójának, Badár Sán-
dornak az estje.

BELVÁROSI BARANGOLÓ
Találkozó: Tourinform Iroda
Időpont: június 17., szombat, 10 
óra

A résztvevők bejárják a belvárost, 
megtudhatják, miért Kossuth La-
jos szobra áll a Klauzál téren, ki-
ről-miről kapta a  nevét a  Kárász 
utca, és mikor szólal meg Dan-
kó Pista márványhegedűje. A séta 
részvételi díjas és regisztrációhoz 
kötött (Széchenyi tér 12., tel.: +36-
62/488-690, +36-62/488-699, e-
mail: szeged@tourinform.hu).

SZECESSZIÓS SÉTA
Találkozó: Tourinform Iroda
Időpont: június 18., vasárnap, 10 
óra
A résztvevők megismerkedhetnek 
a szecessziós építészet meghatáro-
zó stílusjegyeivel, különleges anya-

gaival, formakincsével és kiemel-
kedő alkotóművészeivel. A  séta 
részvételi díjas és regisztrációhoz 
kötött (Széchenyi tér 12., tel.: +36-
62/488-690, +36-62/488-699, e-
mail: szeged@tourinform.hu).

X. LEVENDULA  
ÉS RÓZSA NAPOK
Helyszín: SZTE Füvészkert
Időpont: június 17–18., szombat és 
vasárnap
Kulturális programokkal, koncertek-
kel, gyermek- és ismeretterjesztő 

előadásokkal, valamint rózsás és le-
vendulás kézműves termékekkel, nö-
vényvásárral várják az érdeklődőket.

ORGONAHANGVERSENY
Helyszín: új zsinagóga
Időpont: június 18., vasárnap, 11 
óra
Orgonabemutató hangverseny a zsi-
dó kulturális fesztiválon.

MENEKÜLÉS A BOLDOGSÁGBA 
Helyszín: Belvárosi Mozi
Időpont: június 20., kedd, 18 óra
Az életigenlő történetben egy közép-
korú nő és egy tinédzser fiú útja ke-
resztezi egymást. A fiú elvesztette 
az édesanyját, a nő pedig újszülött-
jével éppen a testvéréhez tart, hogy 
átadja neki a babát. A furcsa páros 
az út során sok mindent megtud 
a másikról, és saját magáról.
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Tisztelt Olvasóink!

Szerkesztőségünk fenntartja a  jogot arra, hogy 
az észrevételeket, olvasói leveleket rövidítve, szerkesztett 
formában adja közre.

A
z iskola motorja a pedagógus, 
akinek 2023-ban nagyobb 
nyilvános elismerést és meg-
becsülést kellene kapnia. Mi 

van helyette? Fenyegetés és megfigye-
lés. Aki felemeli a hangját, és ki mer áll-
ni a jogaiért, az polgári engedetlenséget 
követ el!? Megalázottság és elbocsátás.

Mikor lesz ennek vége?

Adjuk vissza a pedagógusoknak a meg-
becsülést, a tiszteletet, a tanítás sza-

badságát! Legyen annyira megbecsült 
és telített a pedagóguspálya, mint ré-
gen.

Legyen megint fénye és tartalma 
a pedagógusnapnak! A tanárok a jövő 
nemzedékét nevelik. Segítsük őket mi, 
szülők is! Egységben az erő!

Köszönöm azoknak a tanároknak, 
akik kitartanak, nevelik a gyermekein-
ket és átadják a tudásukat. Köszönöm 
azoknak a pedagógusoknak, akik utcára 
mennek a jogaikért, a demokráciáért! 
Köszönöm a tanároknak, hogy vannak, 

és remélem, hogy egyszer a régi fény-
ben tündökölnek majd, és nem marad 
el a megbecsülés.

Albert Jusztina

(Levegőt! címmel pedagógus-, diák-, illet-
ve civil szervezetek tartottak országszerte 
tüntetéseket június elején. Szegeden is 
több százan demonstráltak, és mondtak 
nemet a státusztörvényre, mellyel a pe-
dagógusokon és a diákokon akar bosszút 
állni a kormány. Képünk a szegedi tünte-
tésen készült. Fotó: Kuklis István)

Adjuk vissza a pedagógusoknak
a tanítás szabadságát!

Időpontfoglalás neten
orvosi vizsgálatokra?

M
inden egészség-
ügyi vizsgálatra 
telefonon kell 
előjegyzést kér-

ni. Ez rendben is van. Ne tö-
megeljenek ott a betegek fe-
leslegesen, és várjanak órák 
hosszat. Így az egészségügyi 
személyzet munkája is 
tervezhető, és a 
betegek ideje is, 
hiszen többen 
vidékről utaz-
nak be a vizs-
gálatok helyszí-
nére. Tehát én 
nem az előjegyzé-
sek ellen vagyok!

Egy dolgot azonban nem 
értek. Manapság, amikor a 
világháló eléggé elterjedt, mi-
ért nem lehet az interneten 
időpontot foglalni? Emlékeim 
szerint ez kiválóan működött 
a Covid-védőoltások esetében.

Tudom, jön a kifogás, 
hogy sok embernek nincs in-

ternet-elérhetősége. Ez igaz. 
Viszont a Covid-védőoltások-
ra is gyakran a háziorvosok 
regisztráltak a betegek he-
lyett. Szerintem ez most is 
megoldható lenne! Hiszen 
a beküldő orvos úgyis kitölti 
a vizsgálatkérőt. Na, de ne 

terheljük meg ilyen-
nel az orvosokat! 

Úgy gondolom, 
amennyiben 
lehetne in-
terneten re-
gisztrálni egy-

egy vizsgálatra, 
akinek van in-

ternetelérése, az 
megtenné. Akinek meg nincs 
internetelérése, az továbbra 
is regisztrálhatna telefonon. 
Ezáltal a telefonvonalak 
terheltsége csökkenne, és 
az előjegyzéseket kezelő 
egészségügyi személyzet 
megterhelése is kisebb lenne.

Fodor János

50 éves 
találkozó

Ö
tvenedik érettségi 
találkozóját tar-
totta a  Kőrösy 
József Közgaz-

dasági Szakközépiskola 
1973-ban végzett 4. b osz-
tálya. A  lányosztály tagjai 
a végzés óta szoros barátsá-
got ápolnak egymással, és 
tizenöt éve minden eszten-
dőben összejönnek, kirán-
dulásokat szerveznek. Van, 
aki csak egy napra csatla-
kozik a csapathoz, de nem 
hagyja ki az alkalmat. Osz-
tályfőnökük, aki csak ke-
véssel idősebb náluk, ha 
teheti, ilyenkor meglátogat-
ja az osztályt. A kép azt kö-
vetően készült az iskola ud-
varán, hogy megkoszorúzták 
egyik kedves tanáruk, Pa-
lásthy Pál testnevelő emlék-

tábláját, és elhunyt osztály-
társra, tanárra emlékeztek 
a temetőben. A fotón (fentről 
indulva, balról jobbra) Dobó 
Irén, Gárdián Anna, Prágai 
Anikó, Knébel Edit, Rosztity 
Emilia, Szél Zsuzsanna, Fe-
hér Magdolna, Újvári Piros-
ka, Trajer Teréz, Barta Ildikó, 
Török Miklósné Bea néni, 
Széll Aranka, Dáni Anikó, 
Erdei Rozália, Hor váth Erika, 
Gora Ibolya, Pálnok Aranka, 
Piszmán Magdolna, Ekmesz 
Anikó, Szőke Ilona, Tóthpál 
Éva, Tóth Rozália, Gál Zsu-
zsanna, Nagy Mária, Gózon 
Zsuzsanna és Szántó Éva 
látható. Dobó Irén lánya még 
aznap elkészítette az emlék-
csészéket, amiket a vacso-
ránál vettek át a  találkozó 
résztvevői.

65 éves  
találkozó

65 éves érettségi találko-
zóját ünnepelte a  Kőrösy 
József Közgazdasági Tech-
nikum statisztikai tagozatá-
nak 1958-ban végzett A és 
B osztálya. Előbbibe csak 
fiúk, utóbbiba pedig csak 
lányok jártak, de közösen 

ballagtak el, és a találkozó-
ikat is mindig közösen tart-
ják. Az A osztályban 17-en, 
a B osztályban pedig 23-an 
érettségiztek. Sajnos, már 
sokan elhunytak az évtize-
dek alatt. Fotó: Bódy László-
né Szarvas Judit 

Magyarok
kizárva

L
egalább tizenöt éve áll 
a magyar élvonalban 
„az együttes”, amely 
igazi közönségked-

venc, rendszeres visszaté-
rője a hazai fesztiváloknak. 
Az  utóbbi hat-nyolc évben 
gyakran lépnek fel külföl-
di fesztiválokon is. Elmarad-
hatatlan részvevői egy olyan 
ország nagy fesztiváljának, 
amely Oroszországgal ha-
táros. Már nem is hotelben 
vagy motelben szállnak meg, 
hanem az ottani zenészba-
rátaiknál, ahol a koncertek 
után sörözéssel, borozással, 
nagy és mély beszélgetéssel 
teltek a hosszú esték. Idáig.

Nemrégiben mentegetőz-
ve hívták fel őket: „Idén nem 
hívunk meg benneteket. Ma-
gyarokat nem hívunk a fesz-
tiválra. A fiatalok, a szervezők 
nem szeretnék, ha magyar 
együttesek is jönnének. Nem 

vetne jó fényt a fesztiválra. 
Tudod, a  politikátok…” És 
itt elhallgattak. Röviden be-
széltek még erről-arról, majd 
kissé feszengve elbúcsúztak.

Nem írom le az Oroszor-
szággal határos ország ne-
vét, ahol a fesztivált rendezik, 
nem nevezem meg a  ma-
gyar együttest, mint ahogy 
azt sem árulom el, hogy ki 
mondta el a fenti történetet, 
nehogy bajuk legyen. Tartok 
ugyanis attól, hogy a  jövő-
ben nem jutnának pályázati 
pénzhez, koncertlehetőség-
hez. Kérték, hogy még azt se 
írjam le, hogy milyen zenét 
játszanak.

„Fortélyos félelem igaz-
gat minket s nem csalóka re-
mény” – írta 1937-ben József 
Attila. Sokan írhatnák le ma 
is, ha tudnának ilyen szépet 
írni.

Brandt István

Ez kiválóan 
működött 

a Covid-védő-
oltásoknál.
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Sportmix

NYOLCADIK HELY MAROK-
KÓBAN. Az olimpiai bronzér-
mes Márton Anita nyolcadik 
helyen végzett női súlylökés-
ben az atlétikai Gyémánt Li-
ga-sorozat rabati állomásán. 
A 34 éves szegedi sportoló 
első kísérletre érte el 17,64 
méteres dobását, amellyel 
a nyolcadik helyen zárt a Ma-
rokkóban rendezett viadalon. 
A versenyszámot a Márton-
hoz hasonlóan fedett pályás 
világbajnok portugál Auri-
ol Diongmo nyerte csaknem 
félméteres előnnyel.
MASTERS BAJNOKOK. Két 
arany- és két ezüstérmet sze-
reztek az  MVM Szeged VE 
sportolói a Győrben rendezett 
masters maratoni kajak-kenu 
magyar bajnokságon. Bör-
csök Balázs párosban győ-
zött vasasos társával (K2 10 
km, 35–39 éves korosztály), 
valamit országos bajnok lett 
a Boros József, Németh An-
tal kettős is (K2 10 km, 65–
69). Utóbbi versenyző egyes-
ben a második helyen végzett 
(K1 10 km, 65–69), csakúgy, 
mint a kenus Zombori Tibor 
(C1 10 km, 60–64).
VENDÉGSÉGBEN SZEGE-
DEN. A labdarúgó NB I.-ben 
második Kecskemét ügyveze-
tője, Filus Andor szerint meg-
marad a csapat magja a kö-
vetkező idényre is. Az ezüsttel 
a Konferencia-liga selejtező-
jében indul a  csapat, Filus 
pedig elárulta, hogy a máso-
dik fordulóban még a saját 
otthonában, a Széktói Stadi-
onban fogadhatja ellenfelét 
a KTE, ugyanakkor továbbju-
tás esetére más helyszínt kel-
lett keresnie, ez pedig min-
den bizonnyal Szeged lesz. 
A  lila-fehérek a  június 21-i 
sorsoláson kapnak ellenfe-
let a Konferencia-ligában.
ÖTÖDIK HELYEK. A magyar 
férfi és női válogatott is az ötö-
dik helyen végzett a Horvát-
országban rendezett teke-vi-
lágbajnokságon. A szövetség 
tájékoztatása szerint a  férfi 
csapat, amelyben a Zengő Al-
föld Szegedi TE sportolói kö-
zül Zapletán Zsombor, Kozma 
Károly és Karsai László kapott 
helyet, a negyeddöntőben a ké-
sőbbi aranyérmes osztrákoktól 
kapott ki szoros meccsen, 5–3-
ra, a szegedi Sáfrány Anitával 
felálló nőket pedig ugyancsak 
a negyeddöntőben a németek 
múlták felül 6–2-re. A vb férfi 
döntőjében Ausztria Németor-
szág csapatát verte, míg a nők-
nél a házigazda horvát csapat 
diadalmaskodott a németek le-
győzésével.

Ketten  
szerződést
hosszabbí-

tottak

K
etten is szerződést 
hosszabbítottak 
a labdarúgó NB II.-
ben negyedik he-

lyen végzett Szeged-Csanád 
Grosics Akadémiánál: Mol-
nár-Farkas Tamás és Gajdos 
Zsolt. A  szentesi születésű 
kapus, Molnár-Farkas Tamás 
először 2013 és 2016 között 
erősítette a csapatot, majd 
egy szolnoki és egy kisvárdai 
kitérőt követően 2021-ben 
jött vissza – a 33 esztendős 
kapus eddig 103 tétmérkőzé-
sen állt a szegedi kapuban.

– Hamar megegyeztünk 
a közös folytatásról. Szere-
tek itt játszani! Örülök, hogy 
a vármegyében maradhatok, 
hiszen itt születtem, és ezer 
szállal kötődöm ide. Boldog 
vagyok, hogy továbbra is 
a térség első számú csapa-
tában szerepelhetek – nyi-
latkozta a klub honlapjának.  

Gajdos 2019-ben Zala-
egerszegről igazolt a szegedi 
csapathoz, azóta 126 baj-
nokin 30 gólt szerzett. A 30 
esztendős támadó az elmúlt 
idényben nyolc találattal 
a házi góllövőlista élén vég-
zett.

Nem tudja, hogy a következő szezonban is kölcsönad-
ják-e, de ha annyi játéklehetőséget kapna a Joventut 
Badalona kosárcsapatában, mint az elmúlt pár hónap-
ban a Real Betisben, akkor szívesen játszana a saját 
klubjában Maronka Zsombor.

A 
húszéves szegedi 
kosaras a számára 
lezárult idényt ér-
tékelve az M1 ak-

tuális csatornának elmond-
ta, ezúttal nem jelentkezett 
a tengerentúli draftra, mert 
most nem látja realitását egy 
NBA-szerződésnek.

Maronka februárban került 
kölcsönbe a sevillai klubhoz, 
amely az elmúlt pár hónapban 
jobban teljesített, mint előtte, 
de végül így is kiesett az élvo-
nalból, amit a játékos csaló-
dásként élt meg. Ugyanakkor 
pozitív volt, hogy megkapta 
a Betisben, amiért odament.

– Több játéklehetőséget, 
tíz-tizenöt perceket játszot-
tam majdnem minden mecs-
csen. Nyilván nem húzóem-
ber voltam a csapatban, de 
egy fontosabb hatodik ember 
szerepe jutott nekem, és ez-
zel nagyon boldog vagyok 
– árulta el.

Szerinte, ha az  a keret, 
amely februárban kialakult, 
hamarabb összeáll, más lett 
volna a végeredmény. Egyé-
nileg az elmúlt időszakban 
meglátása szerint elsősorban 

Elsősorban védekezésben fejlődött
Maronka Zsombor megkapta a Real Betistől, amiért odament

Maronka megkapta a kívánt játéklehetőséget. Fotó: Real Betis Baloncesto

Feljutottak az élvonalba Olasz mellett Fábián
is indulhat a vb-n

B
etlehem Dávid 
bronzérmet nyert 
a nyílt vízi úszók vi-
lágkupa-sorozatá-

nak harmadik állomásán, 
Portugáliában, míg párja, 
a szegedi, de az FTC színe-
iben induló Fábián Bettina 
a negyedik helyével harcol-
ta ki a világbajnoki csapat-
tagságot. A nőknél a Haász 
Szegedi Úszó Egylet klasszi-
sa, a vb-védettséget élvező 
Olasz Anna mellett – aki két 
kör után még az élmezőny-
ben volt, de végül 14. lett 
a  18 Celsius-fokos vízben 
– küzdöttek a magyarok a vi-
lágbajnoki csapattagságért. 
A fiatalok csatájában egy ide-
ig Rohács Réka állt a legjob-
ban, majd Szimcsák Mira, ám 
végül kiderült, a tavaly juni-
or világbajnok Fábián Betti-
na osztotta be a  legjobban 
az  erejét. Olyannyira, hogy 
a finisben már az érmekért 
csatázott, és végül fél másod-
perccel maradt el a második 

helyre holtversenyben beérő 
olasz Bridi és az olimpiai baj-
nok holland van Rouwendaal 
mögött. 

További jó hír, hogy a vál-
tóversenyben a Fábián, Szim-
csák, Rasovszky Kristóf, Bet-
lehem összeállítású magyar 
csapat aranyérmet nyert. 
A nemzetközi szövetség ered-
ményközlője szerint az „első 
számú” magyar együttes 
a  4×1500 méteres viada-
lon rendkívül magabiztosan, 
1:19 perces előnnyel diadal-
maskodott a második helyen 
végző olaszok előtt. A csapat-
versenyben az Olasz, Rohács, 
Kovács-Seres Hunor, Kalmár 
Ákos összeállítású négyes is 
vízbe ugrott, amely ugyan 
a harmadik helyen ért célba, 
de ez csak „virtuális” bronzot 
jelentett, mivel egy országból 
csak a jobbik négyest díjaz-
zák. A vk-sorozat nem sokkal 
a júliusi világbajnokság után, 
augusztusban, Franciaor-
szágban folytatódik.

A Vidux-Szegedi RSE női NB II.-es röplabdacsapata megvalósította a szurkolók álmát: 
bajnoki címet nyertek, illetve feljutottak, így az egyesület történelmében először a nem-
zeti bajnokság első osztályában játszhatnak a következő szezontól kezdve.  – Megvan az 
eredmény, amit két éve vártunk, végre feljutottunk az NB I.-be! Nagyon sokat küzdöttünk, 
mind a mostani, mind a tavalyi csapatom, hiszen ők is sokat tettek azért, hogy ez az álom 
megvalósuljon. Innentől kezdve határ a csillagos ég! Építenünk kell egy olyan csapatot, amely 
magabiztosan el tudja majd indítani az NB I.-es szezont. Izgatottan várjuk a jövőt! – mondta 
a klub honlapján Milodanovics Andrea vezetőedző. Fotó: SZRSE/Kocsis Alíz

védekezésben fejlődött, ösz-
szességében energikusabbá 
vált a játéka, és pár kiló iz-
mot is magára szedett.

A jövőjét illetően úgy fo-
galmazott: még kérdéses, 
hogy lesz-e megint kölcsön-
adás. Ha valahol lenne rá 
esélye, hogy rendszeresen 
játsszon, annak örülne, de ha 
ugyanezt a lehetőséget a Ba-
dalonában is megkapná, ami-
re tett neki utalást Jordi Marti 
sportigazgató, akkor az még 
jobb lenne. Ugyanakkor egye-
lőre semmi konkrétummal 
nem tud szolgálni, már csak 
azért sem, mert a Joventut 
Badalona számára még ko-
rántsem ért véget az idény.

Maronka   a nyáron töb-
bek között az  Egyesült Ál-
lamokban is készül majd 
a következő szezonra, jelen 
állás szerint júliusban tud-
na menni Észak-Karolinába, 
ahol személyi edző foglalkoz-
na vele. Mint mondta: az az 
elképzelése, hogy ha a kö-
vetkező szezont sikerülne 
megnyomnia sok játéklehe-
tőséggel, és többet látnák őt, 
utána menne ki az Egyesült 
Államokba, a draft előtt egy 
komplettebb évet zárva, mint 
amilyen a mostani volt.
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Időjárás-előrejelzés Szegedre:
felhős, záporos idő várható

Június  
12.

hétfő

Június  
13.

kedd

Június  
14.

szerda

Június  
15.

csütörtök

Június  
16.

péntek

Június
17.

szombat

Június  
18.

vasárnap

Közepesen 
felhős
27/16

Villő    

Gyengén  
felhős
26/15
 Anett, 
Antal

Zápor

26/15

Vazul  

Zivatar

27/15
Jolán,  

Vid   

Zápor

28/16

Jusztin  

Közepesen 
felhős
28/18
 Alida, 
Laura   

Közepesen 
felhős
29/16
Arnold, 
Levente 

Szeretne 2 ajándék belépőt nyerni Sziksósfürdőre? Játsszon velünk! Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény megfejtését, valamint a nevét és elérhetőségét (lakcím, 
e-mail-cím, telefonszám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett gyűjtőládába! Beküldési határidő: június 15. A nyer-
teseket e-mailben vagy telefonon értesítjük. 
Kedves Játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 
adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. 
Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: A két világháború között sivárak voltak a szegedi könyvnapok. A nyertes: Bere-Csontos Emese. Gratulálunk! 
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SZEGEDEN KÖTÖTTEK  
HÁZASSÁGOT  
MÁJUS 13-ÁN:
Szucsik Bernát és Dudás Lí-
via Eszter.
MÁJUS 26-ÁN:
Holczhauzer Tamás és Lász-
ló Anita.
MÁJUS 27-ÉN:
Dabis Máté és Gyuránki Le-
onora, Gargya Róbert Ger-
gely és Feil Patrícia Nóra, Sza-
bó Norbert Zsolt és Csordás 
Krisztina Eszter, Harcsa Csaba 
és Toppantó Gabriella Anikó, 

Kispéter Imre és Szélpál Ág-
nes, Kálmán Krisztián és Fo-
dor Nikolett Éva, Ottlik István 
Dávid és Erdősi Evelin, Pipicz 
Zsolt és Szőke Helga Zsuzsan-
na, Németh Sándor és Gál 
Bernadett, Hegedűs Ferenc és 
Gyalog Melinda Katinka, Sza-
lai Ádám és Turai Eszter, Mik-
lós Bence és Maros Liliána. 

SZEGEDEN SZÜLETTEK:
Arató Dávid Gábornak és Tim 
Nórának 2023. 04. 14-én Dá-
niel, Bacsa Istvánnak és Fődi 

Ilonának 2023. 05. 09-én Lé-
na Klaudia, Kaszab Andrásnak 
és Kolozsvári Judit Ágnesnek 
2023. 05. 16-án Gergő, Ku-
runczi Róbertnek és Kolozsvá-
ri Zsanettnek 2023. 05. 17-én 
Linda Lotti, Polgár Gábornak 
és Strack Kamillának 2023. 
05. 17-én Zsombor, Petrovics 
Zsoltnak és Lauer Írisz Annának 
2023. 05. 18-án Trisztán, Ba-
barci Attila Imrének és Zelenka 
Editnek 2023. 05. 19-én Cson-
gor utónevű gyermeke született. 
GRATULÁLUNK!

JÚNIUS 14., SZERDA
Koromné Fenyvesi Rózsa: 16.00–17.00 óra: Móra Utcai Fiókkönyvtár (Móra u. 21.).
17.30: Fodor József Élelmiszeripari Szakgimnázium és Szakközépiskola (Szabadkai út 3.).
Hekáné Dr. Szondi Ildikó: 14.00–16.00 óra. A jelzett időponton belül elérhető a 30/963-
8137 telefonszámon és a szondi.ildiko@szeged.eu címen.
JÚNIUS 17., SZOMBAT
Kothencz János: 10.00–12.00 óra (Csongor tér 12.).

Képviselői fogadóóra

Anyakönyvi hírek



2023. JÚNIUS 12., HÉTFŐ12 HIRDETÉS


